

# Nanorama BEST-møde

Referent

21. oktober 2015

## Indhold

0.1	Tilstedeværende . . . . .	1
<b>1</b>	<b>Generelt</b>	<b>1</b>
1.1	Velkommen . . . . .	1
1.2	Kageliste . . . . .	2
1.3	How-to Rizzoma, mail, mv. . . . .	2
1.4	Besthygge . . . . .	2
1.5	T-shirts . . . . .	2
1.6	Arbejdsopgaver . . . . .	2
1.7	Højttalere . . . . .	2
1.8	MoGenS studietur . . . . .	3
<b>2</b>	<b>Evaluering</b>	<b>3</b>
2.1	Generalforsamling 7. oktober . . . . .	3
<b>3</b>	<b>Kalender</b>	<b>4</b>
3.1	Arrangementer Q2 . . . . .	4
3.2	NanoRusDag (28. oktober) . . . . .	5
3.3	Møder i fremtiden . . . . .	6
<b>4</b>	<b>To-Do</b>	<b>6</b>

### 0.1 Tilstedeværende

Rim, Mads, Jakob, Henrik, Emma, Maia, Ida, Jonas, Asger.

## 1 Generelt

### 1.1 Arbejdsopgaver

Rim har desværre besluttet, at hun vil træde ud af bestyrelsen. Dermed ændres intentionen med dette punkt sig. Det er ikke relevant at tale arbejdsopgaver på nuværende tidspunkt. Camilla Worre vil nok gerne træde ind i stedet, også

gerne som lageransvarlig, så det kan diskuteres senere, når hun også er til stede.

Det er stadig en god ide at kigge på arbejdsopgaverne. Lageransvarlig er en stor post og Emma siger fx. at det giver mening, at hun som næstformand fortsætter med at bestille spiritus.

Altså skriver vi heller ikke under på dokumenter idag. Jonas undersøger, hvad det kommer til at kræve af papirarbejde at bytte et bestyrelsesmedlem ud.

Punktet går videre til næste gang.

## 1.2 Besthygge

Henrik arbejder stadig på en doodle. Den bliver endnu længere end sidste gang!

## 1.3 Nanoramas trosbekendelse

Vi har fået en trosbekendelse! Og den skal indføres på ordentlig vis - lamineres, indgraveres eller lignende. Det er vigtigt, at vi spørger Morten ordentligt om lov til fri afbenyttelse af trosbekendelsen.

Der bred enighed om et metalskilt på baren, men bekymring om hvor dyrt det bliver. Jonas spørger håndværkerudvalget (hvis vi nu spørger Michael og Steffen om lige præcis det, så bliver det nok gjort!).

Jakob foreslår, at vi i bestyrelsen kan få små kort (plastik eller laminerede) trykt til at have i lommen/pungen.

Derudover foreslåes også: tatovering (hvis man nu endelige skulle have lavet et tramp stamp..), henna, glimmer, hellig tekst...

## 1.4 Timini

Der er sket det, at der kun kommer 7 nordmænd inkl. Halvor. Vi regnede jo egentlig med omtrent 15, så budgettet skal revurderes.

Sidst snakkede vi om 2000-3000 kr fra Nanorama. Vi sagde blandt andet god for at ville give sodavand til et samskudsgilde, som er for alle nano'er. Evt. bowling og besøg på Steno museet.

Alle disse regulerer sig selv med færre deltagere. Derfor giver det mening blot at sætte et max. beløb og så holde sig inden for det.

Kassereren siger god for 2000 kr som absolut max. og påpeger, at det er mange penge at bruge på 7 mennesker.

Værterne skal dog også regnes med - i alt er der Timini-udvalget, 4 værter og 7 nordmænd. Dette giver 20 mennesker. 2000 kr er vedtaget.

Nanorama holder møde med Timini udvalget mandag d. 2. november fra 16-18.

Emma sender ud, hvis der kommer mere relevant info.

## 1.5 Øl-leverandører

Lige inden GF fik vi ny aftale ift. øl-levering.

Studentarhusfonden driver en masse kantiner rundt om på AU. Bare ikke på Science og derfor har vi ikke hørt om dem. De indkøber dog en masse øl, så hvorfor ikke prøve at få en aftale i stand som "storkunde".

Nu har vi derfor en aftale, der siger, at vi køber øl gennem Studentarhusfonden. Det resulterer i en pris på 90 kr pr. kasse - 45 kr. billigere. Bestilingsproceduren er stadig den samme: vi ringer til Carlsberg, men betalingen foregår anderledes. Den del tager kasseren sig af. I alt regner vi med en besparelse på øl på ca. 15.000 kr om året før moms.

Derfor kan vi overveje at ændre priserne, men for nu holder vi fast i 10 kr. pr. flaske. Det er lettest at styre, og ingen har endnu klaget over prisen. Sættes prisen ned til 5 kr. pr. flaske, vil det kun lige knapt løbe rundt. Hvis de andre foreninger sætter priserne ned, så må vi tage det op igen.

Vi kan fremover køre flere tilbud; fx. 2 for 15 kr., Happy Hour, gavekort til baren, klippekort og lignende.

## 1.6 Event - diverse

### Hyttetur 2016

Hytten var booket til bristepunktet i år. Skal vi næste år opgradere hytten og overveje bus? Eller skal vi gøre som i år og holde fast i adgangsbeholdning?

Vi er glade for, at hytten er i cykelafstand, og det er fedt, at have en fast hytte, som folk efterhånden kender. Det kan tænkes, at noget af hyggen forsvinder, hvis vi skal et andet sted hen og pludselig er mange flere. Plus at det bliver noget dyrere med bus.

Selvfølgelig skal vi have det in mente, for vi har vokseværk, og der kommer flere nanostuderende. Samt at der stadig er mange af de gamle, der gerne vil med.

Der var fyldt i år. Ihvertfald ift. stolene i spisesalen. Der var lidt flere pladser i sovesalen. Det er måske kun et issue fredag aften, hvor alle spiser sammen. Morgenmad og frokost foregår løbende. Lørdag aften er folk fulde; nogle er allerede gået kolde, andre spiser på gulvet, flere er udenfor. Men hvad nu, hvis det havde regnet? Så ville det ikke have været en løsning med flere på teltpladser og flere udenfor.

Vi vælger at vente et år mere og se, om der også er overfyldt næste gang. Lad os se, om foreningen virkelig vokser så meget.

Asger sørger for at booke samme hytte til næste år. Til sidste uge i Q1, hvilket er 7.-9. oktober i uge 40.

### Dato til "hvad kan man blive-foredrag"

Det nye erhversudvalg starter stille og roligt op efter eksamensperiode. Derfor vil de gerne, at vi står for næste foredrag, indtil de er rigtig oppe i gear.

Datoer diskuteres. D. 4. december, hvor der også er tour de fredagsbar er en mulighed. Det kunne ligge lige inden fra kl 15-16, og så er der god tid til at

planlægge. Men der er uorganisk materialekemi i nano aud. på det tidspunkt! Det kunne blive et meget socialt foredrag i fredagsbaren efter kl 16..?

Den 10. november er der Ph.d. foredrag ifb med Timini. Det skal ikke være for tæt på det.

Det skal helst være så sent som muligt, så vi kan nå at planlægge det. Derfor først i december og helst uden at en hel årgang har lab eller lignende. Det må gerne være på en anden dag end fredag. Forslaget lander på 8., 9. eller 10. december fra kl 16-17.

### **Bestilling af kage**

Dette kan gøres online. Bestil det, der hedder "1/1 bradepandekage". Emma gør det til både NanoRusDag og Ph.d.-foredrag

### **1.7 T-shirts**

Ida og Maia prøver T-shirts og bestemmer størrelse. De nyindvalgte vil også gerne have nye T-shirts.

Vi har nogle T-shirts i kælderen, hvor der står AU på, men dem bør vi ikke bruge uden "tilladelse" fra AU.

Carlsberg ville gerne lave flere aftaler, men de vidste ikke, hvad vi gerne ville have. De snakkede mest om eventpiger (og mænd). De ville dog gerne give T-shirts til dem, der står i baren, men vi ved ikke, om der er logo på.

OBS! Vi må ikke tage imod gratis ting fra leverandører ift. vores alkoholbevilling. Så vi bliver nok nødt til at give 1 kr eller lignende for dem.

At lave tryk med titel er en god ide, men giver for meget besvær. Hvis vi nu får en billig deal med Carlsberg, er det en anden sag. Indtil videre er det ikke relevant.

Vi kunne skrive post på ordensbånd, men skal det indføres som noget permanent, så skal vi nok have lavet nogle ordentlige ordensbånd. Det diskuteres en anden gang.

### **1.8 Billeder til hjemmesiden**

Vi venter til næste gang, når Camilla også er med.

### **1.9 Evt.**

Hvordan sender man mail til russerne? stud2015.inano@maillist.au.dk

Jakob vil gerne kende til 3. og 4. årgangs holdets time, så han kan lave et oplæg om intimudvalget. Evt. også 5. årgang. Jakob spørger Amanda.

Alkymia vil gerne komme forbi til en Tour de fredagsbar d. 13. november. De kommer ca. 100 mennesker og bliver 20-30 minutter. Det må de gerne, hvilket Jakob skriver tilbage til Alkymia. Der skal måske være ekstra mand i baren til dette.

## 2 Kalender

### 2.1 Bestyrelseshygge med Alkymia og TK

Mads har skrevet til Anna fra Alkymia, at han gerne vil være med til et planlægningsmøde, men hun har ikke svaret. Han sender en opfølgende mail.

### 2.2 NanoRusDagen

Gennemgang af dagsplanen. Se Rizzoma. Kun nye ting noteres her:

- Stig, Mikkel og Emil har sagt ja til instruktør-foredrag.
- Studievejleder har sagt god for tidspunktet.
- iNANO sponsorede sidste år kage og kaffe. Mads snakker med Rebecca. Emma sørger for at bestille 2 bradepandekager og kaffe til alle.
- NOVA og Nanoshow vil ikke deltage i workshopprogrammet. Sidstnævnte føler ikke det er deres målgruppe, men de vil gerne hjælpe, hvis der er behov for det.
- Anders har sagt god for at Timini holder workshop.
- Jakob har lavet en mega fed powerpoint til fredagsbarsintroduktionen. Workshoppen lægger op til, at russerne skal stå i fredagsbaren efterfølgende fredag, hvor de kan få deres første kryds. Skal de have shots under introduktionen? Nej, dårlig idé.
- Hvordan bliver du klogere på nano: Morten har anbefalet Jakob Jørgensen, som bl.a. var med til at starte Illuminati. Han har sagt ja. Henrik har briefet ham og anbefalet, at han inddrager lidt om NOVA, når de nu ikke selv er repræsenterede.
- Intro til iNANO: Anette og Maria er super klar. Mads tjekker, at de selv finder lokale.
- Vi mangler flere ting. Brainstorm: UNF, MFSR, SciTech, Intro til LaTeX...
- Intro til LaTeX er vedtaget. Pointen er at afmystificere det, så russerne ved, hvad det er. MFSR senere holder oplæg om. 15 minutter er ikke lang tid. De skal bare se, hvad det er, hvad det kan, og hvorfor det er smart. Ren intro og præsentation, som Henrik tager sig af.
- En workshop om studenterpolitik er også meget relevant! Der er snart uni valg. Et godt fagligt input, som de fleste af os nok godt kunne bruge. Mads skriver til nogen.
- Henrik sørger for at redigere og udskrive evalueringer. Quizen fra sidste år droppes.

- DNAquiries: Der skal købes ananasjuice og jordbær. Det er ikke sæson for jordbær - så vær ude i god tid. Ca. 3-4 jordbær pr. person. Asger tjekker op på finsprit og ananasjuice og forbereder oplægget til det. Zeuthen gjorde det godt ved at udlægge det som noget meget fagligt med udvinding af DNA. Løbende blev det mere og mere useriøst. Vi vil gerne være ved de høje sorte borde i foyeren. Der skal sættes projektor op. Mads har tjekket med dem, der holder reception fra kl 16, og det er ok.
- Lokaler: se Rizzoma. Vi kunne godt bruge at booke et mødelokale eller 2 mere. Emma følger op.
- Kamera skal hentes hos studentermedhjælperne. Det plejer PR at gøre, men Ida kan ikke, så "gamle"PR (Rim) vil gerne gøre det. Hun er også med på selve dagen.

### 2.3 J-dag

Det er den 6. november og falder lige oveni tutorfesten. Asger er i lab hele dagen og tager direkte til fest bagefter. Jakob kan godt hjælpe lidt inden, men er væk til festen.

Hvem er der til at sætte op: Henrik (Mads, Jakob og Jonas, kun hvis der virkelig er brug for det). Jonas Hamming siger ja til at hjælpe.

Oprydning: Alle tutorer er for fulde. Emma tager den. Hvis Mads kan, vil han gerne.

Mads spørger administration om, det er aftalt, at det er en fest med åbent til kl 2.

Sidste år kørte vi med 5 kr pr flaske fra 20.59-21.30. Herefter alm. pris på 10 kr. I år skal det være en hel time, 20.59-22.00. Ida laver en begivenhed og evt. også en plakat.

Der skal være nedtælling på projektor. Teknisk ansvarlig sørger for at finde én. Jakob laver en god powerpoint til det - han lover et billede af sig selv i kappe og underbukser.

Ida må gerne købe et stykke pap til plakaten. Kassereren siger, at alle små indkøb til under 200 kr - det må gerne gøres uden at spørge om lov.

### 2.4 Nanoramas julefokost

Det er d. 27. november, og der skal nok laves et event hurtigt, for folk er begyndt at planlægge julefrokoster. Og der skal bestilles mad.

Der skal læses evaluering fra sidste år.

Vigtigt på nuværende tidspunkt:

Ugen inden skal der være billetsalg med vaffler (16.-20. november fra kl 11-13). Der er købt nye vaffeljern. På Rizzoma skal der laves en "vagtplan" med 2 fra BEST på hele tiden. Der skal igen være papirbilletter.

Vi vil gerne sætte 100 billetter til salg (der er bordplads til 103 ifølge evaluering), og de nye årgange er større. Det bliver bøvlet med bordopstilling, men sådan er det.

Mads indhenter tilbud på mad fra Kantine-Jørgen.

Underholdning: Sang, mandelgave og lodtrækninger (som sidste år).

Der skal købes vin - der hvor vi køber den gode vin, Skovgaard Vin. Folk vil gerne have den dyrere vin (60 kr) til julefrokost, og resten kan gå til vinbar. Tidligere har det været eventansvarlig, der stod for det. Asger tjekker op på det.

## 2.5 Møder i fremtiden

Møder fremover kunne være mandag fra kl 16-18, men lige nu falder det sammen med Timini udvalget.

Næste møde bliver tirsdag 27/10 fra 12-14. Maia har fødselsdagskage med.

Vi holde evalueringsmøde efter NanoRusDag (indtil debatmøde om kvartersstrukturen kl 17.15, hvilket Ida laver et opslag for på facebook).

## 3 To-Do

### Rim

- Hent kamera til NanoRusDag

### Jonas Palle

- Undersøg, hvad det kræver, at et bestyrelsesmedlem skiftes ud
- Spørg håndværkerudvalget om trosbekendelsen indgraveret på metal til baren
- Spørg Morten om rettigheder til trosbekendelsen

### Ida

- Lav J-dags begivenhed
- Gør folk opmærksom på debatmøde om kvartersstrukturen

### Henrik

- Lav doodle til Besthygge
- Forbered Intro til LaTeX
- Rediger og udskriv evalueringer til NanoRusDag
- Forbered nedtælling til J-dag

### Emma

- Bestil kage til NanoRusDag og Ph.d.-foredrag
- Evt. booke mødelokaler til NanoRusDag

### Jakob

- Spørg Amanda ang. 5.årgang med i intimudvalg
- Skriv til Alkymia ang. tour de fredagsbar
- Lav powerpoint J-dag

#### **Asger**

- Book hytte til næste års hyttetur. Uge 40, 7.-9. oktober.
- Arbejd videre på "Hvad kan man blive-foredrag. 8.-10. december fra kl 16-17 er foreslået.
- Tjek op på ingredienser til DNAquiries
- Tjek op på indkøb af vin til julefrokosten

#### **Mads**

- Skriv til Anna ang. bestyrelseshygge
- Spørg Rebecca om de vil sponsorere kaffe og kage til NanoRusDag
- Spørg Maria/Anette, om de selv booker lokale til workshop
- Find nogen til at lave workshop om studenterpolitik
- Tjek med administrationen, om der er aftalt fest til J-dag
- Indhent tilbud på julefrokostmad hos Kantine-Jørgen

#### **Maia**

- Bag kage til næste møde